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Lääne-Harju valla Kogukonnakomisjoni protokoll 

Aeg: 20.05.2021 kella 18:00-19:53 

Koht:  Jitsi Meet 

Osavõtjad: 

 Nimi Kohal Vabandus 
puudumise osas 

1 Andrus Saliste (Kurkse) - esimees +  

2 Guido Leibur (Madise/Langa) – protokollija, 
juhtrühm 

+  

3 Heiki Hõimoja (Põllküla/ Kersalu prk) - juhtrühm +  

4 Kalle Kalbre (Lohusalu prk)  +  

5 Ando Eelmaa   

6 Ilona Gilden (Pae prk)    

7 Eve Jakobson (Vihterpalu prk)  +  

8 lk Marek Litvenski (Paldiski)  +  

9 Krista Maaro (Ohtu prk)  +  

10 Henry Mang (Harju-Risti prk)     

11 Kairi Niinepuu-Mark (Lohusalu ps) +  

12 Jaana Ojala (Klooga) - juhtrühm +   

13 Eero Salumäe (Karjaküla prk) +  

14 lk Jana Stahl (Pakri) +  

15 lk Katrin Tammearu (Padise)    

16 lk Maarika Tania (Klooga)   

17 Merle Tank (Paldiski)   

18 Eve-Mai Valdna (Tuulna prk)   

    

 Kokku 11  

 

Külalised:  ei 

Koosoleku juhataja: Andrus Saliste 

Prokollis: Guido Leibur 

Päevakord 

1) Komisjoni otsuste seire - kus oleme, kuidas edeneme (10 min) 
2) Eelmisel(aprill 2021) koosolekul käsitletud jätkuteemade areng 

a) Valla huvikooli areng, sh arengukava protsessi kulg (Marek Litnevski, 15 
min) 
b) valida uus aseesimees, kandidaadid läbi mõelda 
c) e-koosoleku pidamise reeglid, kinnitamine.  

3) Töögruppide aruanded 
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a) Jäätmemajandus (Kairi Niinepuu-Mark, ülevaade 10 min) 
b) Teede temaatika (Kalle Kalbre, ülevaade 10 min) 
c) Transpordi temaatika (Andrus Saliste, ülevaade 10, min) 

4) Järgmise koosoleku aeg 
 

Koosoleku protokoll 

1) Komisjoni otsuste seire – Andrus, aeg 32 min (18:00 – 18:32) 
a) 21-02-1 Koosolekute otseülekanded. Guido: Kõik kulgeb plaanipäraselt.  
b) 21-02-2 Komisjoni kommunikatsiooni parandamine. Heiki: arenguid ei ole 

olnud, aega on vähe. Uus tähtaeg oleks septembri koosolek. Komisjoni liikmete e-
posti aadressid tuleb üle kontrollida. Selle kohta otsuste tabelisse uus rida. 

c) 21-03-2 Liikmelisus. Valida uus aseesimees. Andrus: täna päevakorras. 
Pärast valimist täidame tabeli. 

d) 21-02-4 Komisjoni töökorraldus. Parandada meie kodukord. Heiki: Variantide 
üle on mõeldud. Uus tähtaeg juuni.  

e) 21-02-5.2 Valla teed. Kalle: Teede teemal ei ole Kalle, Andrus ja Ando veel 
kokku saanud. Uus tähtaeg juuni 2021. Andrus ise kutsub töörühma kokku. 

f) 21-03-3.1 Valla huvikooli temaatika. Marek: praegu toimub uue direktori 
valimine. Reaalselt saab edasi minna pärast uue direktori tööleasumist.  

g) 21-03-3.2 Valla huviahariduse arengukava. Marek: tähtaeg mai lõpp on 
endiselt jõus. Guido: Ettepanek teema sulgeda, sest Marek on arengukava 
arutelu juba algatanud. Edasine vastutus ilmselt valla juures. Marek: Marekit see 
olukord rahuldab. Marek jääb kogukonnakomisjoni esindama arengukava 
koostamisel. Valla poolt välja pakutud orienteeruv tähtaeg on septembri teine 
pool. 

h) 21-04-22-1 Reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri komsijoni liikmetel läbi 
vaadata. Kalle: teema ei ole lihtne. Probleem väikesaartega. Reeglid head, kuid 
võimalused purgimise korraldamiseks seal puuduvad. Andrus kontrollib vallast 
kuidas on meie mõtetega arvestatud. Tähtaeg juuni. 

i) 21-04-22-3 Transpordi töörühma eesmärkide kinnitamine. Andrus: arutelud 
Erkiga vallast käivad. Esitan eesmärgid juunis. 

Otsus 21-05-1: edaspidi saadab koosoleku kutsed välja Andrus. Koosoleku kutse sisaldab 
päevakorda kandideerivaid teemasid, koosoleku aega ja kohta. Koosolek peab 
minema kalendri kutsena. 

2) Eelmisel(aprill 2021) koosolekul käsitletud jätkuteemade areng, aeg 13 min (18:36 – 
18:49 

a) Valla huvikooli areng, sh arengukava protsessi kulg, 11 min.  Marek: loeme 
selle teema käsitletuks eelmise punkti juures. Andrus: üleskutse meile kõigile 
– andke Marekile märku, kes on nõus teda abistama. 

b) Komisjoni aseesimehe valimine, 5 min. Andrus: ettepanek valida Heiki 
Hõimoja. Juhtrühmas sai teemat eelnevalt arutatud. Rohkem ettepanekuid ei 
ole. 

  Otsus 21-05-2: Komisjoni aseesimeheks valiti Heiki Hõimoja 11 poolt häälega, vastu ega 
erapooletuid ei olnud. 
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c)  e-koosoleku pidamise reeglid, 2 min. Andrus: Heiki poolt valmistati ette e-
koosoleku pidamise reeglid. Kas on ettepanekuid/täiendusi dokumendi osas? 
Täiendusi ei ole. Ilmselt pärast otseülekannete käivitamist tuleb neid reegleid 
veel üle vaadata. 

Otsus 21-05-3. „E-koosoleku reeglid ja õpetussõnad“ kinnitati 11 poolt häälega. 

3) Töögruppide aruanded, 62 min (18:49 – 19:51)  
a) Jäätmemajandus. 38 min (18:49 – 19:27)  Kairi Niinepuu-Mark: Rohelise 

valla tiim on vahepeal oluliselt suurenenud. Lähiajal on tulemas: 27.mail 
seminar Laulasmaal mis käsitleb aja juhtimist kodukontoris ja Kon-Mari 
korrastuskunsti teemat. Kohad on peaaegu täis.  
Teine seminar toimub 5.juunil Padisel jätkuseminarina permakultuurist. 
Eelmise aasta analoogsest seminarist andsid praktiliselt kõik osavõtjad 
ülivõrdelisi tagasisidesid. Teemaks tuleb ka metsade teema, lageraided jm 
selline. 
Terevisioonis ja Kuku raadiost on mõned ehk kuulnud, et hiljuti avasime 
Laulasmaal toiduringluse kabineti. Praegu paigaldati tavaline kabinet, kuid 
töö käib ka jahutusega kapi kallal. Selle kohta on tehtud ka facebooki 
grupp. Käpp läks käima kohe esimesest päevast. Mõte on et toit ei ole 
prügi! Küsimus nüüd kogukonnakomisjoni liikmetele – kas teie külas oleks 
ka kapi soove? Praegu toimetab meil selles vallas 16 vabatahtlikku.  
Edaspidi mõtleme ka vahetamise peale. 
Guido: kaks küsimust – mis see kapp kogukonnale maksab ja kas on ka 
mingid reeglid kapi minimaalse kasutamise aktiivsuse osas?  Kairi: meil on 
plaanis teha L-Harju vallale kokku 5 kappi. Kapi hind peaks olema mingi 
miinimum tasu. Kogukond peab tunnetama, et ta on ise ka midagi 
panustanud, tasuta asjad ei ole head. Valla raha me seekord ei kaasa. 
Andrus: peaks vaatama rohkem tiheasustuse piirkondade poole. Kairi: 
teisele küsimusele saab vastata siis, kui oleme teinud kohalike seas 
küsitluse. Andrus: kuidas me maandame kapi kasutajale ebameeldivad 
tagajärjed. Ehk peab kapil olema ka omanik. Kairi: kapp on kogukonna 
oma. Kõik peab põhinema ikka usaldusel. Osa kaupa kapis võib olla ka 
tasuline.  
Guido: suurepärane ettevõtmine! Minu arvates võiks praegu nende 5 
kapiga alustada suurematest küladest/asulatest 
Eve: kust saab täpsemat infot 
Kairi: Vt täpsemat infot https://rohevald.ee/pressiteade-laulasmaale-
paigaldati-paikeseenergial-toimiv-toiduringluskapp/ 
Heiki: kes on need kapist võtjad? 
Kairi: ega me täpselt ei tea. Kuid peame saama üle valehäbist, et võtjad 
on vaesed. Tegelikult võtavad ilmselt samad inimesed, kes sinna ka 
panevad. Kas te soovite, et ma saadan teile küsitluse lingi? Parim koht on 
muidugi facebooki grupp. Panen selle info ka rohevalla kodulehele. 4 kappi 
oleks vaja veel jagada. 
Heiki: näiteks Padise, Paldiski, Klooga, Lehola, Keila-Joa 
Andrus: Vasalemma, Rummu, Harju-Risti 

Otsus 21-05-4: Andrus selgitab vajaduse Padisel, Vasalemmas ja Harju-Ristil. 
Marek selgitab vajaduse Paldiskis.  

 

https://rohevald.ee/pressiteade-laulasmaale-paigaldati-paikeseenergial-toimiv-toiduringluskapp/
https://rohevald.ee/pressiteade-laulasmaale-paigaldati-paikeseenergial-toimiv-toiduringluskapp/
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b) Teede temaatika, Kalle Kalbre, ülevaade 14 min (19:27 – 19:41). 
Andrus: kas Kalle soovib eelnevale arutelule veel midagi lisada või loeme 
teema arutatuks? 
Kalle: vald peaks teede nimekirja Jaanipäevaks ära kinnitama. Loodame, 
et nii juhtub. Kogu info võiks olla korrastatud Maaameti vastaval kaardikihil. 
Eve: kas me avalike teede seisukorraga ka tegeleme? 
Kalle: Maanteeamet teeb seda järelvalvet, st vald (kogukonnakomisjon) ei 
saa siin midagi teha. Kahjuks meie vallal mingit teehoiu kava ei ole. Kuigi 
peaks olema. 
Andrus: kutsun ise kokku selle valdkonna töörühma, et süviti teemat 
arutada ja kogukonnakomisjoni liikmete aega säästa. 
 

c) Transpordi temaatika, Andrus Saliste, ülevaade 5, min (19:41 – 19:46)  
Andrus: Hansabuss on meil nüüd uus teenuseosutaja. Praegu kaebusi ei 
ole. Erki sõnutsi on absoluutselt teine kvaliteet. Bussiliiklusest vabad 
teeosad on veel arutamisel. Kolmas teema – etteveo loogika. Plaan on 
kohtuda Ühistranspordi keskuse juhiga + rahandusmin esindaja. Erkiga on 
selline kohtumine plaanis. Annan infot pärast kohtumist. 
 
Andrus: kas on veel täiendavaid teemasid? 
Marek: Paldiski avamine merele, 29.mail on Nikolai kirikus sel teemal 
arutelu valla juhtidega. Kutsun huvilisi osalema. 
 
Eve-Mai: kuidas on teie kandis Hispaania teeteoga seis? Meil Laulasmaal 
on neid palju. Sain poest pihusti nende hävitamiseks. Võõraste taimede 
sissetoomisel peaks nad panema garantiini. 

 
 
4) Järgmised koosolekute ajad, 3 min. Andrus. 

17.juulil 2021 kell 18:00 Paldiskis. Marek korraldab eelneva õuejalutuse.  

Marek: kas me saame kasutada giidi tasu 45 EUR/h? 
Andrus: jah saame kasutada kogukonna raha. 

 

Koosolek kestis  1 h ja 54 min 

 

 

 

 


